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Terugblik
 
2007
Naar aanleiding van de laatste bestuursvergadering heeft het Raltex bestuur geïnformeerd 
naar de herkomst/besluitvorming van het controle orgaan. Het controle orgaan is voor het 
eerst aan de orde gekomen tijdens de cao onderhandelingen van 2007 als instrument om 
na te gaan of bedrijven de cao wel correct toepassen. De klachtenregeling zoals deze 
destijds reeds bestond zou niet toereikend zijn. In eerste instantie is besloten dit instrument 
verder te onderzoeken. In het onderhandelingsresultaat uit 2007 wordt duidelijk dat partijen 
onderzoek doen naar het instellen van een controle orgaan waarbij de notitie van het FNV 
(controleorgaan textielverzorging) uitgangspunt zal zijn. 

2013
In 2013 komt het tijdens de onderhandelingen opnieuw aan de orde. In het 
onderhandelingsresultaat van 2013 staat “Partijen richten in de CAO-periode 2013 – 2015 
een volwaardig Controle-orgaan in. De discussie over onderwerpen, controle reglement, e.d. 
loopt gelijk met de discussie over de modernisering van de CAO.” De laatste zin suggereert 
dat de werking van het controle orgaan nog onderwerp van discussie is. 

2015
In opdracht van het bestuur is het secretariaat in 2015 gevraagd om te onderzoeken hoe 
een controle orgaan in andere branches wordt toegepast. Daarna wordt besloten tot het 
instellen van een aantal commissies waaronder een commissie controle orgaan. Deze 
commissie krijgt een duidelijke opdracht mee.

Sociale partners stellen voor 1 juli 2016 een commissie vast. Deze commissie werkt aan de 
hand van de door partijen ingebrachte voorstellen ten minste één advies uit over een 
pragmatische en effectieve aanpak, werkwijze en inrichting van het controleorgaan op basis 
van de door partijen ingebrachte stukken. Hetgeen leidt tot het daadwerkelijk inrichten van 
een controleorgaan.

De commissie zal bestaan uit twee leden namens werknemers en twee leden namens 
werkgevers. Partijen benoemen gezamenlijk een externe voorzitter. De commissie zal 
daarbij ondersteund worden door één of meerdere externe organisatorische, juridische en/of 
recherche-deskundigen die de uitwerking voor hun rekening nemen. Besluitvorming zal 
plaatsvinden binnen Raltex-verband uiterlijk per 1 juli 2017. Er zal een pilot worden ingericht 
voor 1 januari 2017 en in het eerste kwartaal van 2017 zal deze pilot worden uitgevoerd.

Samenstelling werkgroep
Voorzitter: door de werknemers is Marianne Clarijs aangedragen, door de werkgevers is de 
Paul Koeslag. Er is nog geen overeenstemming over het voorzitterschap. Werknemers: 
Yolanda Reus, Willem Kruithof en eventueel mevrouw Mol. Werkgevers: nog geen gegevens 
aangeleverd. Er worden 2 of 3 vertegenwoordigers aangeleverd. Deskundigen: worden niet 
op voorhand aangetrokken. Wanneer bij de uitwerking blijkt dat het nodig is, zullen zij 
betrokken worden.
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Opdracht:
• Bespreken voorstel(len) van partijen (deze voorstellen zijn uitgangspunt voor de
• werkgroep) en vaststelling van een uitwerkingsplan
• Pilot inrichten voor 1 januari 2017 waarbij 3 onderdelen van het controleorgaan 

worden
• ingevuld: de organisatorische kant, de account technische kant en de recherche kant
• Pilot uitvoeren eerste kwartaal 2017
• Uiterlijk 1 juli 2017 besluitvorming binnen Raltex over definitieve uitkomst

Doel:

Komen tot een volwaardig ingericht controleorgaan.
Resultaat:

• een duidelijk overzicht van elementen waarop gecontroleerd wordt.
• de wijze en tijdspanne waarop gecontroleerd wordt.
• een reglement dat kan worden gebruikt door het controleorgaan, hierbij kan het

reeds door FNV aangeleverde reglement als uitgangspunt worden gebruikt.
• een werkgroep of externe partij die invulling kan geven aan het controleorgaan.
• Een pilot van deze werkwijze bij een x aantal ondernemingen in de branche, waarbij 

wordt
• gekozen voor bedrijven uit verschillende segmenten van de branche.

In november 2017 komt het onderwerp echter opnieuw aan de orde tijdens de overleggen 
arbeidsvoorwaarden, dit suggereert dat de commissies de doelstellingen niet helemaal 
behaald hebben. Aan de hand van de discussie over het controle orgaan wordt door de heer 
Schikhof een notitie opgesteld, welke is vastgesteld door het bestuur of een 
vertegenwoordiging hiervan. Op basis van deze notitie wordt vervolgens door het huidige 
bestuur te onderzoeken of pilots kunnen worden uitgevoerd. De heer Schilstra heeft samen 
met de heer Fransen gekeken naar de mogelijkheden hiervan en naar aanleiding daarvan 
heeft men een aantal vragen geformuleerd. Het bestuur dient echter nog wel te besluiten 
over de precieze opdrachtformulering en heeft om die reden gevraagd te kijken naar de 
herkomst van het controle orgaan. Onderdeel van de verkenning door de heer Schilstra zijn 
gesprekken met twee controle instellingen, daaruit is een aantal vragen aan de orde 
gekomen. De vraag is even of het bestuur al zo ver is om zo concreet in te gaan om deze 
vragen inhoudelijk te behandelen. 


